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HRVATSKO GEODETSKO DRUŠTVO 
CROATIAN GEODETIC SOCIETY 

ZAPISNIK
s 28. sjednice Predsjedništva Hrvatskoga geodetskog društva

odnosno zajedničke sjednice Predsjedništava HGD-a, Organizacijskog odbora III. hrvatsko
ga kongresa o katastru s među.narodnim sudjelovanjem i Uredničkog odbora Geodetskog li
sta, koja je održana 14. prosinca 2004. g. u Berislavićevoj 6, u sobi br. 14, s početkom u
11.15 sati.
Sjednici su nazočili: P. Nikolić, Z. Ćurik, J. Donđivić, D. Medak, Z. Kuten, ž. Komadina, J.
Obrež-Špoljar, A. Sošić, S. Frangeš, S. Galić, D. Butkovič, S. Kirinić, J. Delak, M: Vinski, M.
Pešun, J. Okroša, S. Horak-Abramović, S. Kićinbaći, D. Zili, V. Vučemilović, D. Spoljarić, E.
Bljaić, M. Tomić, Z. Kapović, M. Arnautović, D. Skračić, M. Džapo, S. Mastelić Ivić, G. Ga
leković Tepšić, M. Roić, M. Solarić, H. Čuljak, S. Pervan, S. Baučić, N. Javoran, Z. Zorić, D.
Delač, I. Mikičić, T. Gojčeta, Ž. Bačić, A. Lončarić, P. Nogalo, B. Pribičević, M. Pozder, I.
Landek, M. Lapaine, M. Alilović, D. Divijak, D. Butorac, R.Paj, V. Strahonja, E. Križaj

DNEVNI RED
1. Organizacija III. hrvatskoga kongresa o katastru s međunarodnim sudjelovanjem
2. Geodetski list - izvješće glavnog urednika
3. Domjenak

Ad 1) Sjednicu je otvorio predsjednik P. Nikolić srdačnim pozdravom nazočnima te poseb
nim pozdravom dr. Mirku Tomiću. Nakon što je predložio dnevni red, na koji nije bilo pri
mjedbi niti dopuna, sjednica je mogla započeti.
Na samom početku P. Nikolić je iznio nekoliko informacija o pripremama za III. hrvatski
kongres o katastru s međunarodnim sudjelovanjem. Do sada su organizirana dva uspješna
kongresa o katastru, 1997. i 2001. g. Organizacijom ovoga kongresa želimo dostići razinu
prethodnih, odnosno želimo biti još uspješniji.
Okolnosti u kojima se organizira III. kongres nešto su drugačije u odnosu na prethodne
kongrese. Te su okolnosti: ulazak Hrvatske u EU, koja postavlja određene uvjete, među
ostalim i sređivanje vlasničkih odnosa; pojedine zemlje EU nude svoje usluge i pomoći u rje
šavanju zemljišnika i katastra prema nekim svojim rješenjima; uključivanje Svjetske banke
i međunarodnih institucija u kreditiranju projekta sređivanja zemljišnih knjiga kroz povolj
ni kreditni odnos te ulaganje velikih napora pravosuđa u sređivanju zemljišnika. Donesen je
do sada najambiciozniji program u sređivanju katastra nekretnina za razdoblje od 2001. do
2005. g. u kojem su 4 potprograma značajna za katastar, zemljišnik ali i za tvrtke, koja ima
ju za zadaću te programe realizirati. Vlada je prepoznala značaj katastra i zemljišnih knji
ga, te je to honorirala kroz proračun. Donesena je odluka o postavljanju baze zemljišnih po
dataka. Sve su to okolnosti koje pogoduju da se taj kongres održava u novim i specifičnim
uvjetima.
Za razliku od dosadašnjih kongresa, koji su bili koncentrirani uglavnom na katastar, ovaj će
se kongres, radovima i referatima, proširiti na zemljišnik i urbanizam.
Na kongresu će se odvijati nekoliko paralelnih manifestacija. Organizirat će se Savjetovanje
o postupanjima u katastru, te Regionalni okrugli stol o zemljišnoj administraciji, na koji su,
od strane DGU, pozvani predstavnici nacionalnih zemljišno knjižnih i geodetskih institucija
Albanije, Bosne i Hercegovine, Bugarske, Crne Gore, Kosova, Mađarske, Makedonije, Ru-
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munjske, Slovenije i Srbije; predstavnici Projekta zemljišne administracije Bugarske, Make
donije, Slovenije, Srbije, Crne Gore i Rumunjske; predstavnici zemalja donatora Austrije,
Nizozemske, Njemačke, Norveške, SAD-a; Švedske i Velike Britanije te međunarodne kre
ditne institucije.
Na ovom se kongresu prvi put, u organizaciji tvrtke HINTE, organizira i sajam informatike
i geoinformatike s međunarodnim sudjelovanjem, INTERGEO East.
Cilj o ovoga kongresa privući pozornost domaće stručne javnosti iz područja katastra i geo
informatike, prometa nekretnina, državne uprave, sudstva, prostornog uređenja, zaštite
okoliša i prostornog planiranja. Također se želi privući pozornost regionalne i europske jav
nosti koja se bavi zemljišnom administracijom i uspostavom nacionalnih geoinformacijskih
sustava i bazom zemljišnih podataka, te svjetske javnosti uključene u međunarodne projek
te u području zemljišnih informacija. Cilj nam je privući svjetske i domaće proizvođače
opreme iz područja katastra i zemljišnika, te tvrtke i savjetnike koji su pokazali interes za
projekte sređivanja katastra i zemljišnih knjiga. Isto tako želimo privući pozornost i nacio
nalnih, regionalnih lokalnih političkih subjekata te javnih glasila.
Nadamo se da će glavni pokrovitelj ovoga kongresa biti Vlada Republike Hrvatske, s Mini
starstvom pravosuđa i Ministarstvom zaštite okoliša, prostornog uređenja i graditeljstva
kao dopokroviteljima. Čini se sve da ovaj kongres otvori predsjednik Vlade RH, dr. Ivo Sa
nader. Upućen je i poziv predsjedniku FIG-a, gospodinu H. Magelu, da na kongresu održi
uvodnu riječ.
Na kongresu će biti oko 200 sudionika iz DGU s punom kotizacijom, oko 200 sudionika iz
DGU s jednodnevnom kotizacijom, a HGD će pokušati animirati oko 250 sudionika s pu
nom i 100 sudionika s jednodnevnom kotizacijom, izvan DGU. Ukupno oko 750 sudionika.
Ako na otvaranju kongresa bude prisutan dr. Ivo Sanader, očekuje se da će na sam dan
otvaranja na kongresu biti između 900 i 1000 ljudi.
Na našoj internetskoj stranici nalazi se Prva obavijest o kongesu. Tiskana je prva verzija
plakata koja će se podijeliti članovima Predsjedništva. Druga verzija plakata bit će dopunje
na pokroviteljima i sponzorima.
Obavljeni su razgovori s predstavnicima Zagrebačkog velesajma, vezano za korištenje dvo
rana, sklopljen je sporazum s tvrtkom HINTE, koji organizira sajam INTERGEO East, ve
zano za naša prava i obveze.
Oko 15. 01. 2005. održat će se tzv. Info day, na kojem će se informirati mediji o kongresu i
događanjima na njemu.
Profesor dr. Medak iznio je kratko izvješće vezano za referate koji će biti prezentirani na
kongresu. Do sada je pristiglo više od 45 radova - sažetaka, te se očekuje da bi svi radovi
mogli doći u svojoj konačnoj verziji do 24. 12. 2004. Radovi su tematski vrlo dobro obrađeni,
te je bar 7 radova neposredno vezano uz zemljišnik, za područje urbanizma, obrazovanja,
novih tehnologija, i dr.
Predsjednik Nikolić nazočnima je na sjednici rekao kako očekuje da se uključe i pomognu
u organizaciji ovoga kongresa svojim savjetima i idejama. Od članova Upravnog odbora
HGD-a očekuje da izvrše preuzete obveze oko lobiranja kod upoznavanja s ciljevima kon
gresa u zemljišniku, u organizacijama državne uprave i lokalne samouprave, u općinama, u
geodetskim i informatičkim tvrtkama. Isto to očekuje i od predsjednika Udruga. Tvrtke
neka pomognu prema svojim interesima i mogućnostima, sponzorstvom i donacijama.
Gradonačelnica grada Zagreba gospođa Pavić za određeni broj uzvanika pripremit će domje
nak u Dvercima. Informacije o tome što će se na kongresu dešavati, bit će uskoro objavljene
na našoj web stranici, a Druga obavijest će se, putem Geodetskog lista, distribuirati krajem
ove ili početkom iduće godine.

Ad 2) Izvještaj o Geodetskom listu za 2004. g. iznio je profesor Stanislav Frangeš. Do ovog
sastanka, u 2004. g., izdana su 4 broja Geodetskog lista, 4/2003. i 1-3/2004. g. U pripremi je
broj 4/2004. U brojevima za ovu godinu, na ukupno 370 stranica objav]jeno je 16 članaka,
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4 članka po broju, od kojih su 2 izvorna znanstvena članka, 7 ih je preglednih znanstvenih,
1 izlaganje sa znanstvenog skupa i 6 stručnih članaka. Kroz cijelu godinu nije bilo problema
oko pristizanja članaka i ostalih priloga. U pripremi je i na čekanju za objavljivanje u sljede
ćoj godini desetak članaka. U svakom broju predstavlja se jedna geodetska tvrtka na umet
ku u boji. Do sada su, na taj način, uspješno predstavljeni: Geodetski zavod d. d. Osijek,
Geofoto Zagreb i Zavod za fotogrametriju d. d. Zagreb.
Članke, bili oni izvorni ili pregledni, znanstveni ili stručni, i ostale rubrike: vijesti, povijest,
terminologija, pregled stručnog tiska i softvera i drugo ne stvaraju ni HGD, ni Uredništvo
Geodetskog lista, već autori. Svi su ti prilozi onakvi kakve autori napišu. Sveukupno mo
žemo biti zadovoljni sadržajem Geodetskog lista, iako može biti i bolje, te tome moramo
težiti. Urednički odbor je proširen s dva ugledna znanstvenika i stručnjaka, a to su profesor
dr. se. Asim Bilajbegović i docent dr. se. Boško Pribičević.
Financijsko stanje Geodetskog lista moći će se utvrditi nakon financijskog izvješća, koje će
računovodstvo HGD-a podnijeti početkom 2005. Prema trenutačnoj analizi, Geodetski list
će dočekati kraj godine s malim manjkom. Sveukupno uplate od Državne geodetske uprave,
Hrvatske komore arhitekata i inženjera u geodeziji - Razred inženjera geodezije, i geodet
skih tvrtki iznose 72.000,00 kn (3 x 24.000,00 kn), od reklama u Geodetskom listu dobiva
se godišnje oko 26.000,00 kn, Ministarstvo znanosti, obrazovanja i športa uplatilo je, do
sada, samo 10.000,00 kn, te uz sredstava od pretplata i dijela od članarina HGD-u, dovode
do manjka od oko 5.000,00 kn. Taj je manjak, u odnosu na prijašnje godine, bitno pobolj
šanje.
Pokrenut je postupak promjene glavnog urednika Geodetskog lista, jer je na posljednjem sa
stanku Upravnog odbora HGD-a profesor dr. se. Stanislav Frangeš zamolio da ga se razrije
ši te dužnosti. Profesor Frangeš je naglasio da razrješavanje s dužnosti glavnog urednika ne
znači njegov prekid suradnje s HGD-om i Geodetskim listom, te se stavlja na raspolaganje,
bilo kao pomoć pri uređenju Zbornika III. hrvatskoga kongresa o katastru ili, nakon nekog
vremena, opet kao glavnog urednika Geodetskog lista, ako se za to javi potreba.
Zbog priprema oko III. hrvatskoga kongresa o katastru, a na zamolbu predsjednika HGD-a
i Uredničkog odbora HGD-a, prof. Fangeš prihvatio je uređenje još jednog broja Geodetskog
lista, nakon kojeg će, od 01. 04. 2005., taj posao preuzeti novi glavni urednik s uredničkim
odborom.
Predsjednik Nikolić zahvalio je profesoru Frangešu na odlično odrađenom četverogodišnjem
mandatu, te na razumijevanju oko prolongiranja njegova odlaska s mjesta glavnog urednika
Geodeskog lista na dane nakon III. hrvatskoga kongresa o katastru.
Na kraju je predsjednik Nikolić, ispred HGD-a, Uredničkog odbora Geodetskog lista i u svo
je ime, svima poželio čestit Božić te sretnu i uspješnu 2005. g.
Sastanak je završio oko 12.30 sati.
Druženje se nastavilo na domjenku u prostorijama HIS-a, u Berislavićevoj 6.
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ZAPISNIK
s 29. sjednice Predsjedništva Hrvatskoga geodetskog društva

koja je održana 24. veljače 2005. g. u Berislavićevoj 6, s početkom u 11 sati.
Sjednici su nazočili: P. Nikolić, Stjepan Galić, Mladen Babić, Siniša Kirinić, Sonja Horak
Abramović, Sanja Kićinbaći, Dragan Butković, Jožef Delak i Davorin Špoljarić.

DNEVNI RED
1. III. hrvatski kongres o katastru - pripreme
2. Referat za Kongres - rasprava
3. Zaključni račun
4. Različito

Ad 1) Sjednicu je otvorio predsjednik P. Nikolić, koji je, nakon srdačnog pozdrava nazočni
ma, predložio dnevni red. Dnevni red jednoglasno je prihvaćen.
P. Nikolić izrazio je zadovoljstvo tijekom priprema te odazivom na Kongres, koji je objedi
nio nekoliko manifestacija: III. kongres o katastru, sajam INTERGEO East te 2. savjeto
vanje o postupanju u katastru.
Na svečano otvaranje Kongresa pozvani su: sudbena vlast, ministarstva, uglednici grada
Zagreba, župani, ambasadori, uglednici geodetske struke koji rade u raznim ministarstvi
ma, uglavnom oko 200 ljudi.
Otvorenje će započeti himnom u izvedbi ansambla "Lado", koji će izvesti i kulturno - plesni
program. Voditeljica programa otvaranja bit će gospođa Karmela Vukov Colić.
Ulažu se veliki napori da na otvaranju bude nazočan premijer, gospodin Ivo Sanader.
Nakon kraće stanke prezentirat će se tri uvodna referata:
- Hrvatskoga geodetskog društva - prezentiran od predsjednika Društva
- Državne geodetske uprave - prezeniran od ravnatelja DGU
- FIG-a - prezentiran od strane zamjenika predsjednika FIG-a, gospodina Andreassa Dreesa.
Nakon toga podijelit će se zahvalnice sponzorima.
Prvi dan završit će zajedničkom svečanom večerom, koja će se održati u restoranu "Globus".
Drugi dan, u 9 sati, otvara se sajam INTERGEO East, a prva sesija na kongresu započinje u
10.30 sati. Konačan raspored programa dobit će se s ostalim materijalima, odnosno očekuje
se da će do srijede pristići svi materijali koji idu u torbe za sudionike kongresa.
Ovim kongresom pokušat će se podići ugled katastra na onu razinu na kojoj on treba biti.
Da bi se to ostvarilo potrebna je politička potpora, što ostvarujemo dolaskom premijera,
gosp. I. Sanadera na Kongres. Za nas je vrlo značajan i zaključak Vlade RH o pokrovi
teljstvu III. hrvatskog kongresa o katastru.
Na kraju, predsjednik Nikolić je istaknuo važnost potpore Predsjedništva u cijeloj organiza
ciji Kongresa.
Otvorena je rasprava o prvoj točki dnevnog reda.
Gospodin M. Babić rekao je kako je visina kotizacije za sudjelovanje na kongresu velika, te
ga je zanimalo što smo mi dobili od HINT-a (tvrtka koja oragnizira INTERGEO East).
Predsjednik Nikolić rekao je da su HGD i HINT-a dvije neovisne institucije, koje su prepoz
nale svoj interes u odnosu koji imaju. HGD dobiva besplatno sve prostorije koje se koriste
za vrijeme kongresa, tehniku, te besplatan ulaz sudionika kongresa na sajam INTERGEO
East. Doprinos HINT-a prema HGD-u je oko 6450 eura. Sajam i kongres dvije su odvojene
manifestacije s odvojenim interesima i budžetom. Osim besplatnih prostora za održavanje
kongresa, privukli smo i veći broj ljudi nego dosadašnji kongresi, što će Društvu omogućiti
da ostvari financijsku dobit, odnosno stabilnost.
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Ad 2) Na sjednici je predsjednik Nikolić podijelio koncept referata koji će biti prezentiran
ispred HGD-a. Referat je napravljen u okvirima Statuta HGD-a. Obuhvatit će događanja iz
među 2. i 3. kongresa, ISPRS-a, koji je organiziran na vrlo visokoj razini , susrete geodeta,
odnosno dva stručna skupa sa susreta u Solarisu: Registraciju državnog zemljišta i Regi
straciju pomorskog dobra, te će odgovoriti na pitanje zašto organiziramo3. kongres o kata
stru. Neki od razloga organiziranja toga kongresa svakako su zahtjev Europske unije za što
bržim sređivanjem vlasničke evidencije, te promjene u sustavu srednjoškolskog i fakultet
skog obrazovanja. Referat će govoriti i o četiri stupa koja drže geodeziju kao struku:
1. KOMORA (tvrtke)
2. DRŽAVNA GEODETSKA UPRAVA
3. ŠKOLE I FAKULTETI
4. HRVATSKO GEODETSKO DRUŠTVO
Ti stupovi, svaki na svoj način, služe kao sidra i pomažu da se sustav održava, razvija i
usavršava prateći dostignuća geodezije u svijetu. Tim stupovima pridružujemo i Hrvatski
geodetski institut. U referatu će se o svakom tom stupu iznijeti najvažnije značajke. Govori
ti će se o katastru u funkciji interesa države i građana, o katastru danas, o odnosu katastra
i zemljišne knjige te o sadašnjem statusu katastra i djelatnika u njemu.
Nakon kraćeg izlaganja koncepta referata, otvorena je rasprava.
M. Babić izrazio je svoje žaljenje što Hrvatska komora arhitekata i inženjera u gradi
teljstvu, Razred inženjera geodezije, nije ozbiljnije sudjelovala u organizaciji i pripremama
kongresa. P. Nikolić složio se te dodao kako bi Komora mogla sudjelovati sa svojim refera
tom na kongresu.

Ad 3) Na temelju financijskih pokazatelja te računovodstvenih podataka u 2004. g., utvrđe
no je izvješće o financijskom poslovanju HGD-a, prema kojem je dobit u 2004. g. oko
50.000,00 kn. Predsjedništvo je dobilo uvid u izvješće i jednoglasno ga prihvatilo.

Ad 4) Na sastanku Upravnog odbora donesena je odluka o dodjeli priznanja bivšem pred
sjedniku Hrvatskoga goodetskog društva, profesoru Zdravku Kapoviću, za uspješnih 8 godi
na mandata. Predsjedništvo je jednoglasno prihvatilo tu odluku.
Za dodjelu priznanja predložen je i gospodin Stanko Metljikovec.
Nakon završetka sastanka, druženje se nastavilo u ugodnom prostoru restorana "Vinodol"
u Teslinoj ulici.

Sandra Supina


